

လံာ်တီၢ်လံာ်မိတၢ်ဘၣ်အံၤဟ့ၣ်ထီၣ်ဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်ဒီးသးကမၤစၢၤ မိတ်/ပုဂ္ဂိုလ်ထွက်တဖၣ်ကဆၢတဲာ်လၢအဖိတၢ်န့ၢ်ဘျးဒီးကိၣ်ဒီးပုၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်မၤန့ၢ်အလိၤဘၣ်မၤကီၢ်စဲာ်ဒီးဘၣ်တၢ်မၤကွၢ်န့ၣ်လဲၣ်.

မနဲာ်စိထံာ်ဟံးလုၢ်ဟံးပုၤဝဲဒၣ် အတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့သ့န့ၣ်ဒီးကူၣ်သ့အပုၤမၤစဲာ်နီၤတဖၣ်လီၤ. မနဲာ်စိထံာ်ကူၣ်သ့အပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ကူၣ်သ့နီၣ်ထီၣ်တဖၣ်လၢ တၢ်ကွၢ်ထံာ်ဆးဒီးကတဲာ်ကတီၢ်တၢ်လၢပုၤကိၣ်ဖိသ့တဖၣ်အဂီၢ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤဒီးကထီၣ်ခိၣ်လ့ၣ်ကိၣ်အဂီၢ်လီၤ.

ကီၢ်စဲာ်ဒီးဘၣ်ပတီၢ်တၢ်မၤကွၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဒီးသး ကီၢ်စဲာ်ပတီၢ် ပခံကွၢ်စီၤကွၢ်ကူၣ်သ့ပတီၢ်တဖၣ်လၢအဖိမဲးလိာ်သးဒီး လံာ်ညိၣ်သိၣ်ခိၣ်ဒီး တၢ်နဲာ်ကျဲလၢကီၢ်စဲာ်ဒီးဘၣ်တၢ်မၤကွၢ်အစၢၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်တမံၤလၢကကွၢ်ကွၢ်ပတီၢ်မၤစၢၤလၢပုၤဖိသ့တဖၣ်အဂီၢ်ယုၢ်ဒီးကူၣ်သ့လၢကမၤလီၤတၢ်တၢ်ထဲးဂံၢ်ထဲးဘၣ်တၢ်လီၤတီၤလီၤဒီးထံးကီၢ်ဖိလၢအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၢ်ပၢ်လၢပုၤဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကူၣ်သ့ပတီၢ်နီၣ်ထီၣ်ဒီးတၢ်မၤကွၢ်တဖၣ်

ကူၣ်သ့ပတီၢ်နီၣ်ထီၣ်တဖၣ်မ့ၢ်မၤန့ၢ်လဲၣ်.

မနဲာ်စိထံာ်K-12ကူၣ်သ့ပတီၢ်နီၣ်ထီၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ ကီၢ်စဲာ်ဒီးဘၣ်တၢ်မၤကွၢ်စိတဖၣ်လၢပုၤကိၣ်ဖိတၢ်မၤကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဟံးဖျါထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၢ်ပၢ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်လၢပုၤကိၣ်ဖိသ့တဖၣ်ကဘၣ်မၤန့ၢ်ဝဲလၢလံာ်တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တီၢ်တဖၣ်အပူၤလၢတၢ်မၤလိအကတၢ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ရၣ်ကိၣ်ဆၢတဲာ်ဝဲဒၣ်လၢ ပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်ကတုၤထီၣ်ဘးကူၣ်သ့ပတီၢ်နီၣ်ထီၣ်သ့တဖၣ်ဒ်လဲၣ်ခိၣ်ဖျါလၢဒုးအိၣ်ထီၣ်တီၤဒးဒီးလံာ်ညိၣ်သိၣ်ခိၣ်သ့တဖၣ်အယိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်စဲာ်ဒီးဘၣ်ကူၣ်သ့တၢ်မၤကွၢ်ဒီးကူၣ်သ့ပတီၢ်နီၣ်ထီၣ်သ့တဖၣ် အတၢ်ဘၣ်ထွဲအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

ကီၢ်စဲာ်ဒီးဘၣ်တၢ်မၤကွၢ်န့ၣ် လံာ်တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒုး, လံာ်ဖး, ဒီးစဲအ့ၣ်တဖၣ်ညိၣ်န့ၣ်မၤကွၢ်ဝဲဝဲလၢ ပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်, ဒီးအကိၣ်ဒီးကီၢ်ရၣ်, တဖၣ်တုၤထီၣ်ဘးကူၣ်သ့ပတီၢ်နီၣ်ထီၣ်ဒ်လဲၣ်အဂီၢ်လီၤ. ကီၢ်စဲာ်ဒီးဘၣ်တၢ်မၤကွၢ်တဖၣ်မ့ၢ် နီၣ်ထီၣ်တခါလၢပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်အမၤတၢ်ဂ့ၢ်ဝဲလဲၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်တၢ်နဲာ်ကျဲတနံၤဘၣ်တနံၤအပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ထီၣ်ကွၢ်ဝဲစ့ၢ်ကိၣ်ကိၣ်ဒီးကီၢ်ရၣ်တဖၣ်ခံကွၢ်စီၤကွၢ်လံာ်ညိၣ်သိၣ်ခိၣ်ထဲလဲၣ်ဒီးလုၢ်ပိာ်ထွဲတၢ်သိၣ်လိနီၣ်ထီၣ်ထဲလဲၣ်လီၤ.

<p>မနဲာ်စိထံာ်တၢ်မၤကွၢ်အကလုာ်ကလုာ် (MCA) ဒီး မနဲာ်စိထံာ်တၢ်မၤကွၢ်လၢကူၣ်သ့တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ် (MTAS)</p> <ul style="list-style-type: none"> • ဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢ မနဲာ်စိထံာ်တၢ်မၤကွၢ်အကလုာ်ကလုာ် • တနံၣ်တဘျီအတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်လၢ တီၤပတီၢ် ၃-၈ ဒီး တီၤထီၣ်အပူၤလၢတၢ်ဖးဒီးလံာ်တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒုး - တနံၣ်တဘျီအတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်လၢ တီၤပတီၢ် ၅, ၈, ဒီး စဲအ့ၣ်လၢတီၤထီၣ်အပူၤ • ကိၣ်ဖိအိၣ်တက့ၢ်ပံးန့ၢ်ဝဲဒၣ် MCA လီၤ • MTAS အံၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်ယုၤထၢအဂၤလၢပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးကူၣ်ဂီၤတလၢပုၤလီၤဆိတဖၣ်လီၤ 	<p>ACCESS ဒီး Alternate ACCESS လၢပုၤမၤလိ အဲကလံးကျိာ်တဖၣ်အဂီၢ်</p> <ul style="list-style-type: none"> • ဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢ WIDA အဲကလံးကျိာ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ပတီၢ်နီၣ်ထီၣ်တဖၣ် • တနံၣ်တဘျီအတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ပုၤမၤလိအဲကလံးကျိာ်တဖၣ်လၢ တီၤပတီၢ် K-12 အပူၤလံာ်ဖး, လံာ်ကွဲး, တၢ်ဒိကန့ၣ်, ဒီးတၢ်ဝဲကျိာ် • ပုၤမၤလိအဲကလံးကျိာ်အိၣ်တက့ၢ်ပံးန့ၢ်ဝဲ ACCESS for ELLs • Alternate ACCESS for ELLs အံၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်ယုၤထၢအဂၤလၢပုၤမၤလိအဲကလံးကျိာ်ဖိတဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးကူၣ်ဂီၤတလၢပုၤလီၤဆိတဖၣ်လီၤ
--	---

